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Geacht College van Burgemeester en Wethouders, 

Sinds jaar en dag maakt de “Stichting ZENDING Nieuw Leven”, voorheen de Woonwagenzending, hierna te noemen 

“de Zending” of ”de Stichting” gebruik van een loods van de gemeente aan de Holtenbroekerdijk. Het gebruik maken 

van deze loods is “om niet” aangeboden vanuit de gemeente Zwolle. Dit aanbod kwam niet zomaar tot stand:  

“Destijds heeft de gemeente Zwolle op het grote woonwagenkamp op het buurtschap Frankhuis ter bevordering van 

een betere maatschappelijke ontwikkeling van de bevolkingsgroep en ook om daarmee aan een prangende behoefte 

aan een plek om samen te komen te voldoen, een buurtgebouw gerealiseerd, dat “om niet” kon worden gebruikt 

door het daarin opgerichte christelijke kerkgenootschap. Thans de Pinkstergemeente “Nieuw Leven”. De 

woonwagenbewoners hebben zich daarop ter plaatse massaal belijdend tot het christendom bekeert. Niet voor niets 

veroorzaakten de woonwagenjongeren hier in Zwolle in verhouding tot de rest van Nederland weinig overlast en 

zeker niet meer dan in andere buurten van Zwolle. 

Het buurtgebouw gaf het kerkgenootschap ook de mogelijkheid om een Zending organisatie op te zetten. Zending 

vanuit Zwolle naar Roemenië om daar in eerste levensbehoeften te voorzien van de op vuilstortplaatsen levende 

verstoten veelal zigeunerbevolking. 

 

De oprichters van dat kerkgenootschap en de daar aan verbonden Zending hebben o.a. mede bewerkstelligd dat de 

ontmanteling van het grote kamp begin 90- er jaren en het verplaatsen en herhuisvesten van de 

woonwagenbewoners van Frankhuis naar de verschillende kleine - meest familie- kampjes  verdeeld over Zwolle 

destijds op beheerste wijze heeft plaatsgevonden. Terrein werd vrijgemaakt voor de nieuwbouw op Frankhuis. 

De schades en de verhuiskosten van de bewoners werden uiteraard gecompenseerd en ten laste van de 

grondexploitatie gebracht”.  

 



De Zending werd een vervangend onderkomen aangeboden. Enerzijds als compensatie van het verlies van het 

buurthuis en anderzijds als onderkenning van het belang van de geboden hulp aan Roemenië. De voorzitter van de 

Woonwagenzending, Mathinus Wolters, werd daartoe in die dagen ook koninklijk onderscheiden. 

 

De Zending heeft inmiddels ruim 120 huisjes gebouwd in Roemenië, voorziet nog steeds in grote noden vanuit de 

behoefte de arme in hutten en krotten levende medemens te helpen. Dit volkomen belangeloos en zonder enig 

winstoogmerk. Vrijdagavond 6 mei jl.  is weer een transport met geprefabriceerde gebouwtjes en zomerkleding 

vanuit de loods aan de Holtenbroekerdijk naar Roemenië vertrokken. De inmiddels 86-jarige voorzitter is weer mee. 

 

De afgelopen jaren is de Zending, nu inmiddels een Stichting, onverwacht geconfronteerd met belastingaanslagen 

voor gemeente- en waterschapsbelasting. Dit was uiteraard een grote schok voor de Stichting: in de voorgaande 

jaren was dit niet aan de orde geweest. Uit overleg met de gemeente Zwolle bleek dat zulks ook niet de bedoeling 

was: alle aanslagen zijn door de gemeente Zwolle, na interventie van ondergetekende, voor rekening van de 

gemeente Zwolle gekomen. 

 

Uit verschillende overleggen blijkt daarnaast,  dat over het gebruik van de loods door de Stichting niets met hen is 

vastgelegd. De behoefte aan het gebruik van een opslagruimte om het goede werk te kunnen blijven doen is 

onverminderd aanwezig. De Stichting wordt nu geconfronteerd met het gegeven dat er straks geen plek meer is van 

waaruit zij hun goede werken kunnen verrichten. Er moet plaats gemaakt worden voor wederom een herinrichting 

van hun werkgebied (nu de Zwartewaterzone). Volgens de vastgoedafdeling van de gemeente Zwolle moet de 

Stichting uit juridisch oogpunt plaats maken,  zonder enig recht op compensatie. De Stichting is bereid tot alle 

medewerking en  heeft een voorstel voor een alternatief op tafel gelegd. Van de gemeente komt al maanden geen 

reactie.  

 

Dit kan en mag niet de bedoeling zijn en dit brengt de fractie van Swollwacht op de volgende vragen: 

1. Is het College het met de fractie van Swollwacht eens dat deze Stichting een plek verdient van waaruit zij 

haar werkzaamheden kan blijven uitvoeren; 

2. Is het College het met de fractie van Swollwacht eens dat de gemeente Zwolle een morele verplichting heeft 

ten aanzien van deze Stichting en dat de gemeente er alles aan moet doen een plek te vinden of te creëren, 

mogelijk uitgaande van het door de Stichting aan de gemeente gedane voorstel, van waaruit de Stichting 

haar werkzaamheden moet kunnen blijven voortzetten; 

3. De gemeente beschikt over veel vastgoed: wil de gemeente een locatie, ook al is het tijdelijk als 

tussenoplossing tot een definitieve oplossing met haar wordt overeengekomen, aanwijzen zodat zij haar 

belangeloze activiteiten kan voortzetten; 

4. Is het College met de fractie van Swollwacht eens dat eventuele kosten met betrekking tot de ontruiming 

door en compensatie van de Stichting als verwervingskosten ten laste van de exploitatie van de 

Zwartewaterzone kunnen worden gebracht; 

5. Wil de gemeente in gesprek gaan met de Stichting om tot een goede oplossing te komen;  



De fractie van Swollwacht vraagt het College met klem een oplossing te vinden voor de huisvesting van deze 

Stichting. Een Stichting die geen commerciële activiteiten ontplooit, maar een Stichting die vanuit menslievendheid 

opereert. Hoewel niets op papier is vastgelegd zijn wij van mening dat de gemeente, ook als er juridisch geen 

verplichting zou bestaan, schatplichtig is aan deze Stichting. 

We zien uit naar uw antwoord. 

 

Namens de fractie van Swollwacht 

 

Silvia Bruggenkamp 
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